

第三部分 国民经济核算

一、简要说明

1.本章资料反映西安市国民经济核算情况。

2.本章资料包括西安市生产总值、构成和指数，非公有制经济增加值及占比等。地区生产总值是根据不同产业部门、不同行业的特点和资料来源情况而采用不同方法计算的。非公有制经济增加值测算执行的是《陕西省统计局关于非公有制经济增加值测算的暂行办法（修订版）》。

3.本年鉴公布的地区生产总值以及有关的指标数据，如果遇到普查或者重大核算方法改革，在能够获得更详细的基础资料的情况下，地区生产总值的历史数据还会发生变动。

2016年，国家改革研发支出的核算方法，将能够为所有者带来经济利益的研发支出不再作为中间消耗，而是作为固定资本形成处理。根据新的核算方法，在四经普修订时对以前年份进行了调整性修订。

2003-2017年数据为第四次经济普查修订结果，2018年数据为第四次经济普查数据，2019-2020年数据为最终核算数，2021年数据为初步核算数，2011-2019年人均GDP数据依据第七次全国人口普查修订的常住人口数据进行了修订。

4.2012年，根据国家质检总局和国家标准委颁布的《国民经济行业分类》（GB/T 4754-2011），国家统计局对《三次产业划分规定》进行了修订，将“农、林、牧、渔业”中的“农、林、牧、渔服务业”，“采矿业”中的“开采辅助活动”，“制造业”中的“金属制品、机械和设备修理业”等三个大类一并调入第三产业。2013年（含）之后三次产业分类执行国家统计局2012年制定的新《三次产业划分规定》。

5.2004年（含）之前人均GDP按户籍人口计算，2005年（含）之后按常住人口计算。

6.国民经济核算数据绝对数按当年价格计算，指数按可比价格计算。

二、主要指标

地区生产总值（亿元）	10688.28	比上年增长	4.1%
第一产业	308.82	比上年增长	6.1%
第二产业	3585.20	比上年增长	0.9%
第三产业	6794.26	比上年增长	5.7%
人均地区生产总值（元/人）	83689	比上年增长	0.9%

3 NATIONAL ECONOMIC ACCOUNTS

I. Brief introduction

1. Data in this chapter reflects the National Economic accounting situation of Xi'an.

2. Data in this chapter includes Xi'an GDP, composition, index, the added value and the proportion of the non-public sectors of the economy, etc. Data of GDP are based on different approaches in accordance with different features of various sectors, industry and data sources. The estimation of the non-public sectors of the economy is based on Interim Measures of Shaanxi Provincial Bureau on the Estimation of Value Added of the Non-Public Sectors of the Economy (Revised Edition).

3. For data of GDP and related indicators published in the Yearbook, if there are census or reformation of significant accounting method, historical data of GDP may also undergo change under the circumstance that more specific data can be obtained.

In 2016, National Bureau of Statistics reforms the Methodology of Research and Development Expenditure. It regulates that R&D expenditure which will bring economic benefit for the owners should be treated as Fixed Assets instead of Intermediate Consumption. According to new accounting method, the previous years were revised in the fourth national economic census.

The data from 2003 to 2017 were revised according to the fourth Economic Census, the data of 2018 is the results of The Fourth Economic Census, data from 2019 to 2020 were final accounting data, and data of 2021 is preliminary accounting data, the per capita GDP data from 2011 to 2019 was revised according to the resident population data revised by the Seventh National Census.

4. Classification Rules of Three Strata of Industry was adjusted by National Bureau of Statistics of China in accordance with Industrial Classification for National Economic Activities (GB/T 4754-2011) in 2012, which was promulgated by AQSIQ and SAC. Services in support of agriculture, forestry, animal husbandry and fishery, support activities for mining, repair service of metal products, machinery and equipment are categorized into the Tertiary Industry. Industrial classification is based on adjusted Classification Rules of Three Strata of Industry (2012) since 2013.

5. Per capita GDP was calculated by register population before 2005, but since 2005 it is based on permanent resident population.

6. Data on national accounts are calculated at current prices, and the indices are calculated at constant prices.

II. Major Indicators

		Increase over Preceding Year
Gross Domestic Production (100 million yuan)	10688.28	4.1%
Primary Industry	308.82	6.1%
Secondary Industry	3585.20	0.9%
Tertiary Industry	6794.26	5.7%
Per Capita Gross Domestic Product (yuan/person)	83689	0.9%